

DOI : 10.18572/1812-3929-2019-2-41-49

# Понятие, юридическая природа и классификация оказания сыскных услуг как объекта гражданских прав



**БАБАЙЦЕВА ЕЛЕНА АНАТОЛЬЕВНА,**  
доцент кафедры гражданского права  
Волгоградского института бизнеса,  
кандидат юридических наук

✉ 0728676@mail.ru

**Бабайцева Е.А.**

**Понятие, юридическая природа и классификация оказания сыскных услуг как объекта гражданских прав**

Понятие «оказание сыскных услуг как объект гражданских прав» в недостаточной степени изучено цивилистической наукой, что не позволяет участникам гражданского оборота надлежащим образом осуществлять свои права в рассматриваемой области. Дается определение искомого понятия, выявляются его правовые свойства, и определяется место изучаемых услуг в системе гражданского права России.

Разрабатывается классификация оказания сыскных услуг и дается характеристика ее отдельным основаниям.

**Ключевые слова:** оказание сыскных услуг, объект гражданских прав, предпринимательская деятельность, юридическая природа, классификация.

**Babaytseva Elena A.**, Associate Professor of the Department of Civil Law of the Volgograd Institute of Business, Candidate of Legal Sciences

**The Concept, Legal Nature and Classification of Rendering of Investigation Services as a Civil Right Object**

The concept of "provision of detective services as an object of civil rights" is insufficiently studied by civil science, which does not allow the participants of civil turnover to properly exercise their rights in this area. The definition of the required concept is given, its legal properties are revealed, and the place of the studied services in the system of civil law of Russia is determined.

The classification of the provision of detective services is developed and the characteristic of its separate bases is given.

**Keywords:** The provision of detective services, the object of civil rights, business, legal nature, classification.